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om keuzes te maken. Volgens Port of Harlingen 
is een overgang van wegvervoer naar vervoer 
over water noodzakelijk, om de klimaatdoelen 
te halen. Provincie en gemeentes hebben daar 
kansen laten liggen. Harlingen neemt daarom het 
voortouw bij een betere samenwerking van de 
natte economie in Friesland. Pot: “Dat doen we 
natuurlijk niet alleen. Smallingerland is ook één van 
de trekkers van dit project. Wij willen samen met de 
achterlandverbindingen en de binnenhavens, één 
groot netwerk vormen, omdat je samen veel meer 
bereikt.” Hij verwijst naar succesvolle netwerken, 
die de natte economie op de kaart hebben gezet, 
zoals de regio’s Zwolle, Venray en Twente. 

Enthousiasme
Het Friese project loopt ruim een jaar en gaat de 
tweede fase in. Daarvoor is Leontine de Koning 
aangesteld. Ze heeft veel ervaring in de nautische 
sector en heeft gewerkt bij de overheid en het 
bedrijfsleven. “Dat zorgt er voor dat ik gevoel heb 
hoe zaken gaan aan beide kanten van de tafel.” De 
Koning is kwartiermaker van het ‘havennetwerk 
Friesland’. Eerder al was zij verkenner in de eerste 
fase. Daarbij werd de vraag gesteld of de natte 
economie van Friesland behoefte heeft aan een 
dergelijk netwerk. Van de respondenten was 60% 
enthousiast. En dus gaat de kwartiermaker aan 
de slag, rond de zomer ligt er een strategische 
agenda. De Koning: “We zijn geen herensociëteit, 
dus er moet wel wat gebeuren. En dan moet er 

Paul Pot Leontine de Koning

Harlingen wil samen met 
achterland sterker worden

ook een beeld zijn hoe we het gaan organiseren 
en bekostigen.”
Ook De Koning benadrukt de noodzaak van 
samenwerken: “Er ligt een enorme klimaatopgave, 
met stikstof en CO2, daarbij is vervoer over water 
belangrijk. Als je naar Friesland kijkt, zie je dat dit 
een vergeten tak van sport is. De pareltjes die er 
zijn aan bedrijven, die krijgen het straks lastig als 
overheden de beroepsvaart niet als prioriteit zien.” 
De exploitatie van de havens kan volgens De 
Koning beter en slimmer. “De enorme hoeveel-
heid vrachtwagens die nu nog door Friesland den-
dert zou vervangen kunnen worden, door gebruik 
te maken van dat prachtige waternetwerk.” En 
samenwerking is ook nodig vanuit economische 
motieven. 

Harlingen kan een centrale rol in spelen bij de 
ontwikkeling, letterlijk en figuurlijk. Het is de 
draaischijf van de regionale havens, met goede 
verbindingen met het achterland en richting het 
voorland Amsterdam en Rotterdam, maar ook 
richting short-sea-verbindingen Scandinavië, de 
Baltische staten en Engeland. 

Sterk in zelf doen
Samenwerken is niet vanzelfsprekend, De Koning 
vindt dat jammer: “Friezen zijn heel goed in staat 
om hun eigen boontjes te doppen. Ze zijn gefo-
cust op het zelf doen. En dat redden ze vaak ook. 

Maar nu zijn er een aantal opgaves die je niet in 
je eentje kunt oplossen. En dan is het een belem-
mering dat het niet in je genen zit om intensief 
samen te werken.” 

Het besluit van de provincie om een aantal water-
wegen af te waarderen is een andere bedreiging. 
Bedrijven beginnen zich zorgen te maken, want zo 
kan de continuïteit van de bedrijfsvoering in gevaar 
komen, of het belemmert de groeimogelijkheden. 
Het nieuwe netwerk van de natte economie kan de 
noodzaak van goede vaarverbindingen zichtbaar 
maken voor de verantwoordelijke bestuurders, 
zo denkt De Koning. Ze meent dat de provincie 
inmiddels beseft dat kansen en mogelijkheden 
gemist worden. “Die ziet nu dat er op het water 
oplossingen liggen voor problemen waar ze op 
andere dossiers tegenaan lopen.”

Groei
Het achterland kan een voorbeeld nemen aan Port 
of Harlingen, want de haven heeft een prima jaar 
achter de rug, na het dipje in 2020 vanwege de 
corona-pandemie. De overslag nam met 5% toe 
en ook kwamen er aanzienlijk meer schepen. De 
overslag voor de zeevaart steeg met 23% tot bijna 
2 miljoen ton. De overslag van de binnenvaart en 
de containeroverslag nam iets af. Pot is tevreden: 
“Al met al hebben we een goed jaar achter de rug.”
De ruimte om te groeien is echter beperkt. De haven 

mag niet buitendijks uitbreiden in de Waddenzee. 
Directeur Pot denkt toch dat ladingstromen de 
komende jaren nog flink kunnen groeien. “Als je 
het slimmer organiseert en de ruimte in de haven 
beter benut, dan is er binnen de haven nog veel 
mogelijk.” Pot wil daarvoor bestaande locaties 
herontwikkelen om de juiste bedrijven op de juiste 
plek te krijgen. <<

P
ort of Harlingen is een gezonde en 
bruisende zeehaven gelegen aan een 
stuk werelderfgoed, de Waddenzee. In 
de haven komt zee- en binnenvaart, 

beroepspleziervaart en recreatievaart samen. 
Havendirecteur Pot zou graag zien dat de rest 
van Friesland inhaakt op die symbiose. Pot ver-
telt: “Je ziet in heel Friesland dat de focus ligt 
op recreatieve vaart, zowel bij gemeentes als 
bij de provincie.” Pot kijkt verder, het klimaat-
akkoord dwingt het bedrijfsleven en overheden 
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Friesland heeft na de zomer van 

2022 opnieuw een netwerk van 

bedrijven en havens in de natte 

economie. Die ambitie heeft Port of 

Harlingen. Zo’n netwerk is belangrijk 

voor de ontwikkeling van Friesland, 

denkt havendirecteur Paul Pot.


